

Français ci-dessous

DCE Expo Guide

Digital Citizenship Education Forum (DCE)

27-28 May 2025

Opening: 13:30 – 15:00, 27 May 2025, Foyer of Hemicycle

DCE Expo, or the showcase of resources related to digital citizenship education, is an integral part of the Digital Citizenship Education Forum for both event days, 27-28 May 2025. The DCE Expo is instrumental in presenting the rich variety of digital citizenship education resources and further facilitating exchange of information and experiences between the contributors of the Forum.

The Expo can be found in the Foyer of the Hemicycle of the Palais de l'Europe. It is programmed to feature exhibits from four stakeholder groups contributing to the advancement of digital citizenship education. Each of these groups has been assigned an expo area in the Foyer, the exact locations of which can be found on the floor plan below.

The showcase of DCE resources will be opened at 13:30 on the 27th of May in the Foyer. The expo area will be available for visits and information sharing throughout the Forum.

Expo areas 01-02 feature the resources developed by the stakeholders from the **civil society sector**.

Expo area 03 showcases resources from **non-formal education sector**.

Expo area 03A is for representatives of the **formal education sector**.

Expo areas 04 & 05 showcase the materials produced by the **Council of Europe** and by the **Government entities**.

Expo areas 06 & 06A represent the variety of resources developed by CNIL and Google.

Meeting rooms 10 and 11 will serve as expo areas for presentation of digital resources, such as apps, videos, games and other similar resources which are only available online. Unlike the other expo areas, located in the Foyer and available throughout the Forum, this “digital expo area” will only be open during a limited time frame in meeting rooms with laptops and screens for the presentations.

The presentation of digital resources will start at 14:00 in meeting rooms 10 and 11 and will last for 45 minutes. Presentation of each resource on the digital display will be 2 min per resource (including Q&A, if any). The Council of Europe staff members will be there to help the presenters to keep the timing of the presentations.

There will be **English-French simultaneous interpretation in room 11** during the presentation of online resources.

Any additional print materials (booklets or leaflets) brought by the participants of the Forum may also be placed in the wooden cabinets situated in the Foyer.

Persons presenting resources at the DCE Expo are welcome to bring a few copies of their publications, reports, board games, etc. but no bigger sized materials, like big posters, roll ups and similar.

Agencies and individuals who have materials to be presented during the DCE expo should make sure there is a person presenting the resources at the respective expo areas and the meeting rooms for digital resources. Council of Europe staff members are not in the position to present the exhibits.

The virtual version of the DCE expo can be accessed by scanning the QR code:



Guide de l'expo de l'ECN

Forum sur l'éducation à la citoyenneté numérique (l'ECN)

27-28 mai 2025

Ouverture : 13h30 – 15h00, le 27 mai 2025, Foyer de l'Hémicycle

L'expo de l'ECN, qui présente les ressources liées à l'éducation à la citoyenneté numérique, fait partie intégrante du Forum sur l'éducation à la citoyenneté numérique pendant les deux jours de l'événement, les 27 et 28 mai 2025. L'expo de l'ECN joue un rôle essentiel dans la présentation de la grande diversité des ressources disponibles en matière d'éducation à la citoyenneté numérique et facilite davantage l'échange d'informations et d'expériences entre les contributeurs du Forum. L'expo se tiendra dans le foyer de l'hémicycle du Palais de l'Europe. Elle présentera les expositions de quatre groupes de parties prenantes qui contribuent à l'avancement de l'éducation à la citoyenneté numérique. Chacun de ces groupes s'est vu attribuer un espace d'exposition dans le foyer, dont les emplacements exacts sont indiqués sur le plan ci-dessous.

La présentation des ressources de l'ECN sera inaugurée le 27 mai à 13h30 dans le foyer. L'espace d'exposition sera ouvert aux visiteurs et à l'échange d'informations pendant toute la durée du Forum.

Les zones d'exposition 01-02 présentent les ressources développées par les acteurs du **secteur de la société civile**.

La zone d'exposition 03 présente les ressources du **secteur de l'éducation non formelle**.

La zone d'exposition 03A est réservée aux représentants du **secteur de l'éducation formelle**.

Les zones d'exposition 04 et 05 présentent les supports produits par le **Conseil de l'Europe** et par les **entités gouvernementales**.

Les zones d'exposition 06 et 06A présentent la diversité des ressources développées par la **CNIL** et **Google**.

Les salles de réunion 10 et 11 serviront de zones d'exposition pour la présentation de **ressources numériques**, telles que des applications, des vidéos, des jeux et d'autres ressources similaires qui ne sont disponibles qu'en ligne. Contrairement aux autres espaces

d'exposition, situés dans le foyer et accessibles tout au long du Forum, cet « espace d'exposition numérique » ne sera ouvert que pendant une période limitée dans des salles de réunion équipées d'ordinateurs portables et d'écrans pour les présentations.

La présentation des ressources numériques débutera à 14h00 dans les salles de réunion 10 et 11 et durera 45 minutes. La présentation de chaque ressource sur l'écran numérique durera 2 minutes (y compris les questions-réponses, le cas échéant). Les membres du personnel du Conseil de l'Europe seront présents pour aider les présentateurs à respecter le temps imparti.

Une interprétation simultanée anglais-français sera assurée dans la salle 11 pendant les présentations des ressources en ligne.

Tout document imprimé supplémentaire (brochures ou dépliants) apporté par les participants au Forum pourra également être déposé dans les armoires en bois situées dans le foyer.

Les personnes présentant des ressources lors de l'Expo de l'ECN sont invitées à apporter quelques exemplaires de leurs publications, rapports, jeux de société, etc., mais pas de supports plus grands, tels que des affiches grand format, des roll-ups et autres supports similaires.

Les entreprises et les particuliers qui ont des documents à présenter pendant l'exposition de l'ECN doivent s'assurer qu'une personne est présente pour présenter les ressources dans les zones d'exposition correspondantes et dans les salles de réunion pour les ressources numériques. Les membres du personnel du Conseil de l'Europe ne sont pas en mesure de présenter les expositions.

La version virtuelle de l'exposition de l'ECN est accessible en scannant le code QR :



List of DCE Expo Resources

Liste des ressources de l'expo de l'ECN

Expo Areas 01-02, Civil Society / Zones d'exposition 01-02, société civile

1. Know Your Rights and Claim Them: Child Rights Education Toolkit
2. Changemakers: Stories of Young Human Rights Educators
3. School Bullying Management: Effective Skills for Educators
4. EDMO Guidelines for Effective Media Literacy Initiatives
5. Open The Box - Prebunking Box
6. Digital Skills Checklist for Teachers
7. AI Adventure: Explore, Create, Innovate
8. Guide On the First Time Voter on EU Elections
9. Guide On How EU Institutions Work and Function
10. The HERMMES Approach to Digital Media Education
11. Policy Paper on Digital Citizenship Education in VET
12. 7 Steps for Positive Digital Parenting

Expo Area 03, Non-Formal Education / Zone d'exposition 03, éducation non formelle

1. AI For Youth Participation Toolkit
2. Code For Change: Digital Citizenship Curriculum for Kids and Teens
3. Redefining Possibilities: Empowering A Teen with Down Syndrome to Code
4. Unlocking Potential: Digital Literacy as A Path to Inclusion
5. Bridging The Gap: Cyber Safety for All Abilities
6. Mallette Da(Y)Ta

Expo Area 03A, Formal Education / Zone d'exposition 03A, éducation formelle

1. AI & Digital Citizenship Standalone Course
2. Stem-digi-citizens-all-posters
3. Digi Citizens A to Z Slogans Dictionary
4. Digital Citizenship Through Language Education
5. YouNDigital - Youth, News and Digital Citizenship Newsroom
6. i-Tech Families

7. Digital Citizenship for Health Policy Brief
8. "Ramak Kala" in the Digital World

Expo Area 04-05 Council of Europe & government entities/ Zones d'exposition 04-05, Conseil de l'Europe et entités gouvernementales

Council of Europe / Conseil de l'Europe

1. DCE Handbook
2. DCE Planner
3. Educating For a Video Game Culture – a Map for Teachers and Parents
4. Digital Citizenship Education Trainers' Pack
5. Digital Citizenship Education (DCE) - 10 domains
6. Education à la citoyenneté numérique (ECN) - 10 thématiques
7. Easy Steps to Help Learners Become Digital Citizens
8. Easy Steps to Help Your Child Become a Digital Citizen
9. Holiday Time (For Teachers)
10. Holiday Time (For Parents)
11. Act To Eliminate Exclusion and Bullying Online and Offline! (For Parents)
12. Act To Eliminate Exclusion and Bullying Online and Offline! (For Teachers)
13. Back-To-School Making a Positive Start to the New School Year (For Parents)
14. Back-To-School Making a Positive Start to the New School Year (For Teachers)
15. Celebrating World Children's Day (For Parents)
16. Celebrating World Children's Day (For Teachers)
17. A New Year Has Begun (For Parents)
18. A New Year Has Begun (For Teachers)
19. Protecting Privacy and Personal Data (For Parents)
20. Protecting Privacy and Personal Data (For Teachers)

Government entities / entités gouvernementales

1. Cyber Courtesy Agreement 'Pause and Think Before You Click'
2. Digital Citizenship Education for Primary School Students
3. Breakthrough in Educational Research (Edukacinių tyrimų proveržis)
4. Digital Inclusion for All Learners (DI4All) (civil society)

Expo Area 06, CNIL / Zone d'exposition 06, CNIL

1. Poster "10 Tips for Staying Safe on The Web"
2. Your Data, Your Rights
3. Cybersecurity: Parents, Make Sure You Have the Right Reflexes!
4. Flyer On Video Games "Don't Play with Your Privacy"
5. Posters On Cyber Reflexes: Protecting Yourself Online
6. 5 Advice to Protect Your Private Life on Social Media
7. A Fun Quiz: Do You Have the Right Reflexes Online?
8. Booklet For Teachers All Together, Be Careful on the Internet!
9. Booklet For Parents, Part of All Together, Be Careful on the Internet!
10. Educational Poster: Glossary To Reinforce Basic Knowledge
11. Gardiens du numérique, tous en mission
12. Jeu de cartes "Prudence sur internet !"
13. Un océan de données
14. Livret "Océan des données"

Expo Area 06A, Google / Zone d'exposition 06A, Google

1. Google's Approach to Information Literacy
2. 2-pager on teen wellbeing
3. Information literacy and content provenance

Room 10, digital resources / Salle 10, ressources numériques

2 minutes per resource / 2 minutes par ressource :

1. Lingu@num: Teaching and Learning Languages Online Using Digital Tasks
2. What's NEXT
3. Guardians of the Galaxy: Interactive Game on Ethical Hacking and Cybersecurity
4. Interactive Game for Young People to Learn How to Spot and Address Misinformation
5. Study "Mi Realidad Conectada" (My connected reality)
6. Super Searchers' Training
7. Google's Meet LEO training
8. Be Internet Awesome Hub
9. Kids and Family Safety

Room 11, digital resources / Salle 11, ressources numériques

Interprétation simultanée en français et en anglais

2 minutes per resource / 2 minutes par ressource:

1. Specialised GPT for Developing Educational Activities to Develop Competences for Democratic Culture
2. DISRUPT
3. Feel Safe
4. Quiz Keep Your Private Life a Secret!
5. Video by Youtuber le Rire Jaune: Protecting Your Privacy
6. All Together, Be Careful on the Internet!
7. BeDiCi (Become Digital Citizen)

Disclaimer: *The Council of Europe bears no responsibility for the content, the quality or the accuracy of the data of the presented material. The views expressed in the resources are those of the authors and may not coincide with those of the Council of Europe.*

Avertissement : *Le Conseil de l'Europe n'est pas responsable du contenu, de la qualité ou de l'exactitude des données du matériel présenté. Les opinions exprimées dans les ressources sont celles des auteurs et peuvent ne pas coïncider avec celles du Conseil de l'Europe.*